



THE VINTAGE CARAVAN
The Monuments Tour (Live)
13.10.2023

Modern prog rock brought to life!

Bringing back vintage rock with progressive influences, **THE VINTAGE CARAVAN** has proven more than capable of creating their own trademark sound, presenting guitar driven classics merged with blues and rock. After countless high-voltage live performances at festivals such as Roadburn, Wacken and Hellfest, and touring with **Opeth**, the Icelandic trio presents their first live album, *The Monuments Tour*, set for release via Napalm Records on October 13, 2023. **THE VINTAGE CARAVAN** create nostalgic nuances to get lost in, and with their upcoming first live album, they've finally captured the magic of their live performances!

With 13 diverse tracks taken from all throughout their discography, these youngbloods from Reykjavik take their fans on a psychedelic journey of bewitching, guitar-driven classic and blues rock influences. Starting off with the opener of their latest studio album, *"Whispers"* clearly showcases the band's musical progression without sacrificing their tried-and-true sonic trademark. *"Crystallized"* convinces with light blues influences, encircling the listener in enchanting guitar lines and quickly rising to the full extent of its power while evoking anecdotes of retro nostalgia. *"On The Run"* lures with an acoustic intro building up a catchy melody in the chorus that drives itself deep into the listener's head. *"Can't Get You Off My Mind"* is a blistering ride through pounding drums, intense guitar solos and an undeniably catchy chorus, while tracks like *"Psychedelic Mushroom Man"*, taken from their self-titled debut album released in 2011, represent a stunning blueprint in **THE VINTAGE CARAVAN's** musical universe with unconventional, skillfully created melodies and Óskar's gripping, tranquil vocal power. In contrast, bold drumming merges with fast-paced riffs, enveloping an impressive galloping vortex like on the top notch rock piece *"Cocaine Sally"* from their second album, while *"Expand Your Mind"* takes the listener on a splendid journey. The Icelanders close *The Monuments Tour* with the soft plugging, atmospheric sound of *"Clarity"* symbolizing the crowning culmination that showcases the full scope of their capabilities - delivering refreshing 70's-inspired rock with a modern twist!

Nostalgie trifft auf modernen Prog Rock!

Mit progressiven Einflüssen und der Rückbesinnung auf Retro Rock haben **THE VINTAGE CARAVAN** bewiesen, dass sie in der Lage sind, ihren eigenen charakteristischen Sound zu kreieren, der von gitarrengetriebenem Rock und Blues geprägt ist. Nach zahlreichen energiegeladenen Live-Auftritten bei Festivals wie dem Roadburn, Wacken oder Hellfest sowie Tourneen mit **Opeth**, präsentiert das isländische Trio nun ihr erstes Live Album ***The Monuments Tour***, das am 13. Oktober 2023 über Napalm Records veröffentlicht wird. **THE VINTAGE CARAVAN** liefern einen nostalgischen Sound, den sie endlich live auf ihren spektakulären Shows eingefangen haben! Mit 13 abwechslungsreichen Tracks aus ihrer gesamten Diskografie nehmen die jungen Musiker aus Reykjavik ihre Fans mit auf eine psychedelische Reise. Der Opener ihres letzten Studioalbums „*Whispers*“ zeigt deutlich die musikalische Entwicklung der Band, ohne dabei ihren bewährten, Retro-Sound zu verlieren. „*Crystallized*“ überzeugt mit leichten Blues-Einflüssen und eindringlicher Gitarrenarbeit, bevor er sich schnell zu seiner vollen Kraft steigert. „*On The Run*“ lockt mit einem akustischen Intro, das im Refrain eine mitreißende Melodie aufbaut, die sich als wahrer Ohrwurm entpuppt. „*Can't Get You Off My Mind*“ besticht mit dröhnenden Drums, intensiven Gitarrensolos und einem unverkennbar eingängigen Refrain. Tracks wie „*Psychedelic Mushroom Man*“ aus ihrem selbstbetitelten Debütalbum von 2011 repräsentieren eine beeindruckende Blaupause im musikalischen Universum von **THE VINTAGE CARAVAN** mit unkonventionellen Melodien und dem packenden Gesang von Óskar. Im Kontrast dazu verschmelzen kraftvolles Schlagzeugspiel mit schnellen Riffs, die einen beeindruckenden galoppierenden Sog erzeugen, wie auf dem packenden Rocksong „*Cocaine Sally*“ von ihrem zweiten Album. „*Expand Your Mind*“ nimmt den Hörer mit auf eine psychedelische Reise, bevor die Isländer ***The Monuments Tour*** mit dem atmosphärischen „*Clarity*“ abschließen. Dieser krönende Höhepunkt schließt das Live Album ab, das seine Hörer mit modernem Rock im Stil der 70er-Jahre versorgt!

